

Brussels, July 1968

P-48/68

Spokesman's Group

INFORMATION MEMO

Common market for milk and for beef and veal
from 29 July

Common price arrangements for milk and milk products and for beef and veal will take effect on 29 July. These livestock products account for one third of the Community's total agricultural output, and stockbreeding is the main source of farm income in all the member countries but Italy. With the new regulations, the products that can be traded in freely throughout the Community now account for over 85% of agricultural output.

The first Community-wide arrangements for these products were made in November 1964. Three years later, in January of this year, the Commission submitted to the Council its proposals for the final, common-market stage. The Ministers had already laid down the main lines of policy - common prices in particular - in July 1966. The new arrangements were scheduled to come into force on 1 April, but there was a four-month delay because of the grave situation on the market in milk products, where there were growing surpluses. The Commission and the Council have decided to take this problem up again after the summer vacation, when prices for the year beginning April 1969 will be fixed.

Much of the content of the new regulations is based on those that were in force for three and a half years during the transition period, but the introduction of common prices has necessitated substantial changes in the arrangements concerning trade as well as those governing prices. Account has been taken of the provisions of the Council's July 1966 resolution and the general framework of the other basic regulations, especially those concerned with cereals and pigmeat.

The main changes from the provisions governing the milk and beef markets hitherto are summarized below. The major simplification is probably the elimination of levies and customs duties in intra-Community trade. The levy on imports from non-member countries is to be uniform throughout the Community, and it is the Commission that will fix these levies each week. However, special arrangements have been made for butter and skim milk powder until April 1969: payments will be made at the frontier even in intra-Community trade. The same system will apply for refunds, to be

.../...

fixed every two weeks by the Commission, normally by the Management Committee procedure; the Community is entitled though not obliged to fix a refund. As in the case of cereals and sugar, these decisions will be posted at Commission headquarters. At the same time as the common prices, the agreement on cattle for the food-processing industry concluded with Denmark during the Kennedy Round will come into force.

Since the basic regulations do no more than set out general principles and procedures, it has proved possible to eliminate the general waiver clause. However, the regulations do contain two special clauses - a safeguard clause, to be administered initially by the Commission and designed to prevent producer prices collapsing because of cheaper imports from non-member countries, and a clause laying down what measures need to be adopted by the Council when the converse happens (i.e. when the Community's market is disturbed because import prices are too high).

Milk and milk products

As regards milk and milk products more particularly, there are the following additional major changes:

- (a) Intervention arrangements will be administered at Community level. Provision is made for intervention - specifically support buying - not only in the case of butter but also for skim milk powder and certain Italian cheeses of the Parmesan type (Grana padano and Parmigiano-Reggiano). There is also provision for intervention measures, particularly storage subsidies (where appropriate), for keeping cheeses.
- (b) The definition of the target price has been altered. It is now the price for milk that is to be guaranteed in respect of all sales by producers during the milk year in so far as outlets are available on the Community and external markets.
- (c) As a general rule, aid arrangements will also be uniform throughout the Community. Aids will be granted to skim milk and skim milk powder produced in the Community and used for feed. Aid will also be available for skim milk made into casein. On the other hand, aids whose amount is determined by reference to the price or quality of the product will be prohibited, as will measures allowing for equalization of the prices of milk products (in Germany and the Netherlands, for instance). Lastly, the general clauses on State aids in the Treaty (Articles 92-94) will apply to production of and trade in milk products.

.../...

The Member States will, however, be entitled to grant aids for milk sold to schools. And Germany may be authorized to grant degressive aids for consumption of butter and for certain keeping cheeses until the end of the transition period. Luxembourg has been authorized to grant aid to its dairymen until April 1974.

What remains to be done

The fact that the attainment of free movement of goods is a gradual process can be seen in the fact that even after 29 July 1968 the milk market will still not have all the features of a domestic market:

- (a) For liquid milk, the status quo will generally be maintained by the Member States: the CCT duties will be applied to imports from non-member countries until the end of the transition period. Community arrangements for supplementary measures will be adopted before 1 April 1969 and applied not later than 1 January 1970.
- (b) For one year at most, import and export licences will be valid only in the member country where they were issued. Application for these licences may be made by any interested party irrespective of his place of business in the Community.
- (c) The Council is to adopt supplementary measures to facilitate marketing of the surpluses of butyric fats. An initial resolution has already been adopted by the Council in respect of 140 000 to 160 000 tons of butter. The Commission will submit proposals for implementing regulations in September.
- (d) A Community inspection seal for butter is to be adopted before the end of the year.
- (e) Transitional measures may be applied until 28 July 1969 - the quality premium in Belgium, for instance.

Although a common intervention price for butter (173.50 u.a./100 kg) has been fixed by the Council, the gross buying-in prices for butter paid by intervention agencies in the member countries will nevertheless differ because of divergent tax systems and rates and the correcting amounts.

.../...

This will be the situation in the different member countries:

	Germany	Belgium	France	Italy	Luxem- bourg	Nether- lands
Intervention price for butter	173.50	173.50	173.50	173.50	173.50	173.50
Correcting amount	-6.00	+2.75	+2.75	-	+2.75	-
Net buying-in price	167.50	176.25	176.25	173.50	176.25	173.50
Turnover tax	+9.21	+0.12	+10.99	+4.05	-	-
Gross buying-in price of intervention agencies	176.71	176.37	187.24	177.55	176.25	173.50

In intra-Community trade (as in trade with non-member countries) the treatment of correcting amounts and turnover taxes shown in the table above will vary from country to country. Sometimes the amounts will be refunded when products are exported (in the case of Germany and France, the turnover tax; in France, Belgium and Luxembourg, the correcting amount); sometimes they will be levied on exports (the correcting amount in Germany). In the case of imports, all amounts (turnover tax and correcting amount) will be levied, except in Germany, where the correcting amount will be refunded.

To the extent that the intervention prices (in the table, the buying-in prices) determine the market price for butter - which may be assumed where there is a surplus - there will be certain differences in consumer prices, quite apart from other factors affecting price. A similar system applies for skim milk powder.

Beef and veal

The most important changes for beef and veal are as follows:

- (a) During the transition period intervention measures were optional and administered by the member countries, France and Germany being the only ones to take steps of this kind on their own markets. Pursuant to the Council decision of July 1966, intervention measures may be adopted

.../...

for grown cattle and beef wherever the price of grown animals on representative Community markets falls below 98% of the guide price, particularly if the price of certain forms of meat is below a price derived from the compulsory intervention price. Where the price of grown cattle falls below 93% of the guide price, intervention is compulsory throughout the Community. Intervention may be in the form of aid to private stocks or buying-in by the intervention agencies. As with pigmeat, provision is made for Community measures to encourage action by specific trades or groups of trades that will make it easier to adapt supply to market requirements.

(b) Protection against imports from non-member countries will still be provided by customs duties - the CCT from 29 July - and levies. The rate of application of the levy has been changed. The levy is now:

(i) 75% if the price on representative Community markets is above, but no more than 2% above, the guide price;

(ii) 50% if the price is between 102 and 104% of the guide price;

(iii) 25% if the price is between 104 and 106% of the guide price;

(iv) Nil if the price is above 106% of the guide price.

(c) The levy on frozen meat will be distinct and permanent. For the major forms of meat the levy will equal the difference between:

(i) the guide price of frozen meat calculated by applying a coefficient to the average price of grown cattle, and

(ii) the world market price for frozen meat plus customs duties and a standard amount to cover import costs.

In the case of frozen meat for processing, however, there will be special import arrangements consisting in total or partial suspension of the levy. Estimates will be compiled by the Council, and a quarterly report will be made by the Commission in accordance with Management Committee procedure.

.../...

What remains to be done

- (a) As for other products, both agricultural and industrial, taxes still have to be harmonized and customs and health regulations brought into line. Harmonization in the veterinary field in particular is clearly an important requirement that must be fulfilled if the market in beef and veal is to have all the features of a domestic market.
- (b) As in the case of other agricultural products, import licences will remain valid until 1 August 1969 at the latest, but only in the member countries where they were issued.
- (c) Transitional measures may be adopted for one year to facilitate the changeover to the new arrangements. This autumn, for instance, Germany will once again be allowed to import 16 000 head of cattle from Denmark.

PP/500/68-E

MILK PRODUCTSIntervention price (u.a./100 kg)

Butter	173.50
Skim milk powder	41.25
Grana padano cheese	
30 to 60 days	124.80
Average age 6 months	148.80
Parmigiano-Reggiano cheese	
Average age 6 months	163.20

Aids

Skim milk	1.50) For feed
Skim milk powder		
Spray process	8.25	
Roller process	4.75	
Casein		to be decided by the Commission (Management Committee procedure)

Sluice-gate price (u.a./100 kg)

<u>Group</u>	<u>Pilot product</u>	<u>Price</u>
1	Milk serum powder	21.50
2	Skim milk powder	54.00
3	Whole milk powder	103.25
4	Concentrated milk	46.00
5	Condensed milk (sweetened)	61.75
6	Butter	191.25
7	Emmental	149.25
8	Blue-veined cheese	132.25
9	Parmigiano-Reggiano	204.00
10	Cheddar	139.00
11	Fresh cheese (6-8 weeks)	123.50
12	Lactose	43.00

.../...

BEEF AND VEAL

(u.a./100 kg live weight)

	<u>Grown animals</u>	<u>Calves</u>
Guide price	68	91.50
Below 98%	-	-
Intervention price (93%)	-	-

Estimates

(Note that all these figures are to be reviewed on or about 1 October 1968)
Deficit of meat for processing to be covered by imports of frozen meat between 29 July and 31 December 1968: 37 000 tons.

Processors' requirements for 1968:

Germany	140 000 tons of carcass meat
Belgium	39 700
France	85 000
Italy	125 000
Luxembourg	520
Netherlands	31 300
Total Community	421 520 tons, including 65 000 for manufacture of corned beef (imported free of levy)

Availabilities of fresh meat for processing, home and imported, for 1968:

Germany	80 000 tons
Belgium	26 000
France	55 000
Italy	50 000
Luxembourg	500
Netherlands	1 300
Total Community	212 800 tons

France and Germany held an estimated 24 500 tons and 3 000 tons respectively of frozen meat for processing at the end of the intervention year.

TRADE IN 1967

	<u>Milk</u>	(million u.a.) <u>Beef and veal</u>
Intra-Community	357.0	273.6
Community imports	134.2	509.3
Community exports	379.1	25.1

.../...

The Community's major suppliers in 1966

-7-

	<u>Beef and veal*</u>	<u>Cheese</u>
Argentina	124.4	41.9
Denmark	53.8	
Yugoslavia	40.8	
Switzerland		29.6
Uruguay	21.6	
Sweden	15.5	
Brazil	14.0	
Australia	12.4	
Rumania	11.8	
Hungary	11.8	
Poland	10.9	
Austria		10.5

* Fresh, chilled or frozen, other than offals.

The Community's major customers in 1966

	Butter	Cheese	Concentrated milk	Solid skim milk	Fresh milk and cream
United Kingdom	25.1	23.0			
Chile	9.6			11.4 ^{o)}	
Switzerland		11.9		9.9	15.7
United States		19.4			7.0
Spain				15.0	9.6
Algeria			21.1		44.8
Mexico				19.0	
Cuba				15.1	
Japan				18.4	
Greece			33.9		
Nigeria			19.6		
Peru			10.4		
Thailand			40.6		
Hong Kong			20.2		
Philippines			16.0		
Burma			13.5		
Malaysia			11.3		

^{o)} Plus 7.1 sold whole milk.

..../....

The Community's self-sufficiency (%)

	1964/65	1965/66
Beef and veal (deadweight excl. fat)		84
Liquid milk		100
Condensed milk	152	
Cheese	98	
Butter	102	

Share of total agricultural output in 1966 (%)

	<u>Milk</u>	<u>Beef and veal</u>
Germany		
Belgium		
France		
Italy		
Luxembourg		
Netherlands		
Community		

FINANCING

Provisional amounts used for calculation

('000 u.a. for 1967/68)

	<u>Refunds</u>		<u>Intervention</u>	<u>Levies</u>
	Milk	Beef and veal	Milk	Milk
Belgium	12 365	40	1 149	511
Germany	7 767	186	19 763	5 424
France	29 277	1 747	3 393	877
Italy	-	-	-	3 148
Luxembourg	155	-	-	16
Netherlands	52 302	65	1 032	163
Community	101 866	2 038	25 338	10 141

For 1968/69 much bigger amounts are provided for total costs of 800 million u.a., including 250 million u.a. for marketing butter surpluses (170 million u.a. of this for countries holding stocks), and over 220 million u.a. for the new aid to skim milk used for feed. Provision is made for an EAGGF contribution of 630 million u.a., 87.5 million u.a. for a contribution for vegetable fats and 85 million u.a. for levies.

NOTE D'INFORMATION

29 juillet - Marché commun des Produits laitiers et de la viande bovine

Le 29 juillet prochain le régime de prix commun sera appliqué aux secteurs des produits laitiers et de la viande bovine. Ces secteurs présentent presque un tiers du total de la production agricole. Dans tous les pays-membres, à l'exception de l'Italie, l'élevage est la première source de revenus des agriculteurs. Les échanges intracommunautaires sont maintenant libéralisés pour plus de 85% de la production.

En novembre 1964 le régime commun pour ces deux secteurs débutait. Trois ans plus tard, en janvier de cette année la Commission transmettait les propositions au Conseil pour la phase finale. En juillet 1966 les ministres avaient déjà fixé les grandes lignes de la politique laitière et bovine et notamment les prix communs. Un retard de 4 mois - l'entrée en vigueur était prévue initialement pour le 1er avril - a été causé par la situation préoccupante du marché des produits laitiers où des excédents croissants sont constatés. La Commission et le Conseil ont décidé de reprendre ce dossier dès la rentrée d'automne, quand les prix pour la prochaine campagne commençant en avril 1969 doivent être fixés.

Les régimes prévus s'inspirent dans une large mesure des réglementations en vigueur dans ces deux secteurs depuis trois ans et demi pendant la période transitoire; toutefois l'application du régime des prix communs a nécessité d'importantes modifications tant dans le régime des échanges que dans le régime des prix. Il a été tenu compte des mesures prévues par la résolution du Conseil de juillet 1966 et de l'économie générale des autres règlements de base, notamment dans les secteurs des céréales et de la viande de porc.

Les changements les plus importants par rapport aux dispositions régissant antérieurement les marchés des produits laitiers et de viande bovine sont résumés ci-dessous. La plus grande simplification est sans doute la suppression des prélèvements et des droits de douane dans les échanges intracommunautaires. En plus le prélèvement pour des importations on provenance des pays tiers sera dorénavant unique pour toute la Communauté et c'est la Commission qui fixera ces prélèvements toutes les semaines pour les animaux et les viandes bovines, toutes les quinzaines pour les produits laitiers et une fois par mois pour la viande congelée. Toutefois pour le beurre et la poudre de lait écrémé un système spécifique avec des correctifs est prévu jusqu'à avril 1969 entraînant des paiements à la frontière même lors des échanges intracommunautaires. Même système pour les restitutions qui sont fixées tous les mois par la Commission, en principe selon la procédure du Comité de Gestion; la Communauté a la possibilité et non l'obligation de fixer une restitution. Tout comme pour les céréales et le sucre ces décisions seront affichées au siège de la Commission. L'accord conclu à Genève lors des négociations Kennedy avec le Danemark concernant le bétail de fabrication sera appliqué en même temps que le prix commun.

Etant donné que les dispositions des règlements de base se limitent à établir des principes généraux et des procédures, il a été possible de supprimer l'article dérogatoire général. Cependant, les règlements prévoient au contraire deux clauses spéciales, à savoir une clause de sauvegarde, dont la gestion a été confiée en premier lieu à la Commission.

.../...

Tandis que cette clause est prévue pour éviter un écoulement des prix à la production causé par les échanges avec les pays tiers, une autre clause préconise des mesures nécessaires à prendre par le Conseil lorsque le contraire se passe, donc quand le marché communautaire sera perturbé par les prix trop élevés à l'importation.

Produits laitiers

Dans le secteur des produits laitiers, les changements les plus importants concernent en outre :

- le régime d'intervention devient communautaire. Des interventions et notamment des achats de soutien sont prévus non seulement pour le beurre mais également pour la poudre de lait écrémé et pour quelques fromages italiens (Grana et Parmesan). Si nécessaire des mesures d'intervention notamment une aide pour le stockage prévue peuvent être prises pour des fromages de garde ;
- la définition du prix indicatif a été modifié. Dorénavant c'est le prix du lait que l'on tend à assurer pour la totalité du lait vendu par les producteurs au cours de la campagne dans la mesure des débouchés qui s'offrent sur le marché de la Communauté et les marchés extérieurs.
- le régime d'aide devient en principe également communautaire. Une aide est accordée au lait écrémé et au lait écrémé en poudre, produits dans la Communauté et utilisés pour l'alimentation des animaux. Une aide pour le lait écrémé transformé en caséine est également prévue. Par contre seront interdites les aides dont le montant est déterminé en fonction du prix ou de la quantité des produits. Ainsi que les mesures nationales permettant une péréquation entre les prix des produits laitiers (en vigueur notamment en Allemagne et aux Pays-Bas). Enfin les articles généraux du Traité concernant les aides d'Etat sont applicables à la production et au Commerce des produits laitiers (art. 92/94). Les Etats-membres peuvent toutefois accorder des aides nationales pour la cession du lait aux écoles. En plus l'Allemagne peut être autorisée à octroyer jusqu'à la fin de la période transitoire des aides nationales dégressives à la consommation du beurre et de quelques fromages de garde. Le Luxembourg est autorisé jusqu'à avril 1974 à accorder une aide à ses producteurs de lait.

Ce qu'il reste à faire :

Le fait que la réalisation de la libre circulation des marchandises est un processus progressif est confirmé par le fait que même après le 29 juillet 1968 le marché du lait ne présente pas encore toutes les caractéristiques d'un marché intérieur :

- pour le lait liquide le statu quo est en général maintenu par les Etats-membres; les droits du T.D.C. sont appliqués aux importations en provenance des pays-tiers jusqu'à la fin de la période transitoire. Le régime communautaire concernant les mesures complémentaires est arrêté avant le 1/4/69 et appliqué au plus tard le 1/1/70.

Bien que le Conseil ait fixé un prix commun d'intervention pour le beurre (173,50 unités de compte/100 Kg), les prix d'achat payés pour le beurre par l'organisme d'intervention varieront d'un Etat membre à l'autre en raison des systèmes et taux d'imposition différents et à cause des montants correcteurs.

On obtient alors les chiffres suivants pour les différents Etats membres :

	Allemagne	Belgique	France	Italie	Luxembourg	Pays-Bas
Prix d'intervention pour le beurre	173,50	173,50	173,50	173,50	173,50	173,50
Montant correcteur	- 6,00	+ 2,75	+ 2,75	-	+ 2,75	-
Prix net à l'achat	167,50	176,25	176,25	173,50	176,25	173,50
Taxe sur le chiffre d'affaires	+ 9,21	+ 0,12	+10,99	+ 4,05	-	-
Prix d'achat du beurre par l'organisme d'intervention	176,71	176,37	187,24	177,55	176,25	173,50

Dans les échanges intracommunautaires (de même que dans le commerce avec les pays tiers) les montants correcteurs et les taxes sur le chiffre d'affaires figurant dans le tableau ci-dessus sont traités différemment. A l'exportation les montants sont en partie restitués (Allemagne, France : taxe sur le chiffre d'affaires; Belgique, Luxembourg : montant correcteur) ou perçus (Allemagne : montant correcteur). A l'importation tous les montants (taxe sur le chiffre d'affaires et montant correcteur) sont perçus, sauf pour l'Allemagne, où le montant correcteur est restitué.

Dans la mesure où les prix d'intervention (dans le tableau : prix d'achat) pour le beurre sont déterminants pour le prix du marché - ce que l'on peut admettre en cas de situation excédentaire - il en résultera, abstraction faite des autres facteurs ayant une incidence sur les prix, certaines disparités entre les prix du beurre au consommateur. Un système analogue est employé pour la poudre de lait écrémé.

- pendant un an au maximum, les certificats d'importation et d'exportation ne seront valables que dans le pays-membre où ils auront été délivrés. Ces certificats pourront d'autre part être demandés par toute personne intéressée quel que soit le lieu de son établissement dans la Communauté;
- le Conseil doit prendre des mesures supplémentaires afin de faciliter l'écoulement des excédents de matières grasses butyriques. Une première résolution de principe a déjà été adoptée à ce sujet par le Conseil concernant 140/160.000 T de beurre. La Commission présentera les projets de règlement d'application dès septembre au Conseil;
- une marque communautaire de contrôle pour le beurre doit être adoptée avant la fin de l'année;
- jusqu'au 28 juillet 1969 des mesures transitoires peuvent être appliquées. Ainsi la prime de qualité pour le lait livré aux laiteries en vigueur en Belgique peut être prolongée jusqu'à cette date.

Viande Bovine

Dans le secteur de la viande bovine les changements les plus importants concernent :

- pendant la période transitoire les interventions avaient un caractère national et facultatif. Seules la France et l'Allemagne ont appliqué sur leur propre marché des mesures d'intervention. Conformément à la décision du Conseil de juillet 1966 des mesures d'intervention pourront être prises pour les gros bovins et leurs viandes chaque fois que le prix des gros bovins constaté sur les marchés représentatifs de la Communauté sera inférieur à un niveau égal à 98 % du prix d'orientation, notamment si le prix de certaines présentations se situe au-dessous d'un prix dérivé du prix d'intervention obligatoire. En effet, lorsque le prix constaté des gros bovins s'établira à un niveau inférieur à 93 % du prix d'orientation, l'intervention sera obligatoire et s'appliquera à l'ensemble de la Communauté. Les mesures d'intervention pourront être prises soit sous forme d'aide au stockage privé, soit par le moyen d'achats effectués par les organismes d'intervention. Tout comme dans le secteur de la viande porcine, la possibilité des mesures communautaires est prévue afin d'encourager les initiatives professionnelles et interprofessionnelles permettant de faciliter l'adaptation de l'offre aux exigences du marché.
- en ce qui concerne les importations en provenance des pays-tiers, la protection reste assurée d'une part par le droit de douane, à partir du 29 juillet le T.D.C et d'autre part par un prélèvement*. Le rythme d'application du prélèvement est changé. Le prélèvement est fixé à :
 - 75 % si le prix sur les marchés représentatifs de la Communauté est supérieur au prix d'orientation et inférieur ou égal à 102 % de ce prix
 - 50 % entre 102 % et 104 % du prix d'orientation
 - 25 % entre 104 % et 106 % du prix d'orientation
 - zéro si le prix de marché est supérieur à 106 % du prix d'orientation.
- le prélèvement sur la viande congelée sera distinct et permanent. Pour les principales présentations de cette viande le prélèvement est égal à la différence entre :
 - le prix d'orientation de la viande congelée obtenu par l'application d'un coefficient au prix moyen des gros bovins et
 - le prix du marché mondial de la viande congelée augmenté du droit de douane et d'un montant forfaitaire représentant les frais inhérents à l'importation.

Toutefois les viandes congelées destinées à la transformation bénéficient d'un régime spécial à l'importation consistant en la suspension totale ou partielle du prélèvement. Un bilan estimatif est établi à ce sujet par le Conseil, ainsi qu'un bilan trimestriel décidé par la Commission selon la procédure du Comité de gestion.

Ce qu'il reste à faire :

- Tout comme pour les autres secteurs tant agricoles qu'industriels, l'harmonisation fiscale et des législations douanières et sanitaires restent encore à faire. Il est évident que notamment l'harmonisation dans le domaine vétérinaire représente un intérêt majeur pour que le marché dans le secteur bovin présente toutes les caractéristiques d'un marché intérieur ;

- Comme dans les autres secteurs agricoles les certificats d'importation ne restent valables jusqu'au 1.8.69 au plus tard que dans les pays-membres où ils auront été délivrés.
- pendant une année des mesures transitoires peuvent être appliquées pour faciliter le passage du nouveau régime.

.../.

PRODUITS LAITIERSPrix d'intervention (en UC/100 kg)

beurre	173.50
lait écrémé en poudre (Spray)	41.25
fromage Grano-Padano	
30 à 60 jours	124.80
âge moyen de 6 mois	148.80
Parmigiano-Reggiano	
âge moyen de 6 mois	163.20

Aides

lait écrémé) destinés à l'alimentation des animaux	1.50
lait écrémé en poudre		8.25

caséine à décider par la Commission (procédure du Comité de gestion)

Prix de seuil

<u>Groupe</u>	<u>Produit pilote</u>	<u>UC/100 kg</u>
1	lacto sérum en poudre	21.50
2	lait écrémé en poudre	54.00
3	lait entier en poudre	103.25
4	lait concentré	46.00
5	lait concentré avec sucre additionné	61.75
6	beurre	191.25
7	Emmental	149.25
8	fromage à pâte pesilliée	132.25
9	Parmigiano-Reggiano	204.00
10	Cheddar	139.00
11	fromage frais (6/8 semaines)	123.50
12	lactose	43.00

VIANDE BOVINE

UC/100 kg poids vif

	<u>gros bovins</u>	<u>veaux</u>
Prix d'orientation	68.00	91.50
seuil de 98 %	66.64	89.67
prix d'intervention (93 %)	63.24	85.095

BILAN ESTIMATIF

(A noter que tous ces chiffres seront réexaminés aux environs du 1.10.68)
 Déficit en viande de transformation à couvrir par des importations de viande congelée du 29 juillet - 31 décembre 1968 : 37.000 T.
 On estime que la France et l'Allemagne détenaient à la fin de la campagne d'intervention respectivement 24.500 et 3.000 T de viande congelée apte à la transformation.

(en millions UC)	<u>Lait</u>	<u>Viande bovine</u>
échanges intracommunautaires	357.0	273.6
importation de la Communauté	134.2	509.3
exportation de la Communauté	379.1	25.1

LES FOURNISSEURS LES PLUS IMPORTANTS DE LA COMMUNAUTE EN 1966

(en 1.000 tonnes)

<u>Origine</u>	<u>Viande bovine</u> x)	<u>Fromage</u>
Argentine	124.4	
Danemark	53.8	41.9
Yougoslavie	40.8	
Suisse		29.6
Uruguay	21.6	
Suède	15.5	
Brésil	14.0	
Australie	12.4	
Roumanie	11.8	
Hongrie	11.8	
Pologne	10.9	
Autriche		10.5

x) fraîche, réfrigérée ou congelée à l'exception des abats

LES ACHETEURS LES PLUS IMPORTANTS DE LA COMMUNAUTE EN 1966

(en 1.000 tonnes)

<u>Destination</u>	<u>beurre</u>	<u>fromage</u>	<u>lait concentré</u>	<u>lait écrémé</u> <u>solide</u>	<u>lait et crème</u> <u>frais</u>
Royaume-Uni	25.1	23.0	4.3	4.8	
Chili	9.6		2.2	11.4 °)	
Suisse	2.4	11.9	5.0	9.9	15.7
Etats-Unis	1.6	19.4	1.1		7.0
Espagne		2.5		15.0	9.6
Algérie	2.4	5.4	21.1		44.8
Mexique				19.0	
Cuba				15.1	
Japon		3.3		18.4	
Grèce	1.6	2.1	33.9	1.3	
Nigéria			19.6		
Pérou	2.5		10.4	1.5	
Thaïlande			40.6		
Hongkong			20.2		
Philippines			16.0		
Birmanie			13.5		
Malaysie			11.3		

°) Plus 7.1 lait entier solide

.../.

IMPORTANCE DES SECTEURS PAR RAPPORT AU TOTAL DE LA PRODUCTION AGRICOLE
EN 1966 (en %)

	<u>Lait</u>	<u>Boeuf</u>
Allemagne	25.3	13.7
Belgique	24.3	14.4
France	19.7	13.4
Italie	11.5	8.8
Luxembourg	36.4	22.2
Pays-Bas	25.3	9.2
Communauté	19.6	12.0

MONTANTS PROVISOIRES RETENUS POUR LE CALCUL
DE FINANCEMENT

Campagne 1967/68 (en 1.000 UC)

	<u>Restitutions</u>		<u>Interventions</u>	<u>Prélèvements</u>
	<u>Lait</u>	<u>Boeuf</u>	<u>Lait</u>	<u>Lait</u>
Belgique	12.365	40	1.149	511
Allemagne	7.767	186	19.763	5.424
France	29.277	1.747	3.393	877
Italie	-	-	-	3.148
Luxembourg	155	-	-	16
Pays-Bas	52.302	65	1.032	163
C.E.E.	101.866	2.038	25.338	10.141

Pour la campagne 1968/69 des montants beaucoup plus importants sont prévus notamment des coûts totaux de 800 millions UC pour le secteur laitier, dont 250 millions de frais pour l'écoulement du surplus de beurre, dont 170 millions pour le compte des Etats-membres détenteurs de stocks; ainsi que plus de 220 millions pour la nouvelle aide au lait écrémé utilisé pour l'alimentation du bétail. Du côté ressources sont prévues des contributions du FEOGA de 630 millions, 87,5 millions pour la cotisation sur les matières grasses végétales et +80 millions de prélèvements.

TAUX D'AUTO-APPROVISIONNEMENT DE LA COMMUNAUTE

	<u>1966/67</u>	(en %)
Viande bovine	88.0	
Lait de consommation	100.0	
	<u>1965/66</u>	
lait condensé	148.0	
poudre de lait	120.0	
fromage	99.4	
beurre	105.3	